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Protokół Nr 11/19 

 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło się 18 lipca 2019 r. w sali 102 w Urzędzie 

Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach, Al. IX Wieków Kielc 3. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz.15.00 i trwało do godz. 16.00. 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obrady prowadziła Agnieszka Buras - Przewodnicząca Komisji. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z listami 

obecności, które stanowią załączniki nr 2 -3 do protokołu . 

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zamiaru prowadzenia Muzeum 

Okręgowego w Sandomierzu jako wspólnej instytucji kultury . 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim 
w roku szkolnym 2019/2020 w ramach projektu pozakonkursowego Województwa 

Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski program stypendialny realizowanego w obszarze 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2014-2020. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2019/2020 w ramach projektu pozakonkursowego Województwa 

Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski program stypendialny dla uczniów szkół 

zawodowych realizowanego w obszarze Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Policealnej Szkoły dla 
Dorosłych w Skarżysku- Kamiennej. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Policealnej Szkoły dla 
Dorosłych w Morawicy. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Buskiemu. 
7. Sprawy różne. 

 

Materiały z punktów 1-6 stanowią załączniki do akt XI sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 
 

Przebieg posiedzenia 
 

Ad 1 

 

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zamiaru  prowadzenia   Muzeum   Okręgowego 

w Sandomierzu jako wspólnej instytucji kultury przedstawiła Magdalena Kusztal, Dyrektor 

Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego, zgodnie z uzasadnieniem do projektu 

uchwały. 
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Głos w dyskusji zabrali: 

 

Radny Leszek Wawrzyła chciał wiedzieć jaką kwotę na funkcjonowanie Muzeum 
przeznaczy Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz ile wynosi dotacja innych 

podmiotów? 

 

Dyrektor Magdalena Kusztal poinformowała o udziale finansowym poszczególnych 

podmiotów współprowadzących jednostkę. Ze strony ministerstwa będzie to 600 tys. zł, 

Miasto Sandomierz zwiększy dotację z 650 tys. do 700 tys. zł, Starostwo podniesie kwotę z 

250 tys. do 350 tys. zł, zaś Samorząd Województwa deklaruje przekazanie 350 tys. zł. Ogólna 

dotacja dla Muzeum będzie oscylowała wokół 2 mln zł. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała dopytywał o szczegóły dotyczące wybory 
dyrektora Muzeum. 

 

Dyrektor Magdalena Kusztal wyjaśniła, że obecnego Dyrektora wybrano w ubiegłym roku. 

Wyboru dokonał organizator, którym jest Miasto Sandomierz, natomiast w komisji 

konkursowej znalazł się również przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zamiaru prowadzenia Muzeum Okręgowego w Sandomierzu jako wspólnej instytucji kultury. 

Opinia nrl 7/19 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 2. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów 

liceów ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2019/2020 

w ramach projektu pozakonkursowego Województwa Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski 

program stypendialny realizowanego w obszarze Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 przedstawił Leszek Wnętrzak, p.o. 

Dyrektor  Departamentu  Edukacji,   Sportu   i   Turystki,   zgodnie   z   uzasadnieniem 

do projektu uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała chciał wiedzieć, co jest wiodącym 
wskaźnikiem przyznania stypendium? 

 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Paweł Krakowiak zapytał o kwoty zakładanych 
stypendiów. 

 

Dyrektor Leszek Wnętrzak wyjaśnił, że stypendia uzyskiwane są na podstawie uzyskanych 

punktów, w których bierze się pod uwagę zarówno wyniki w nauce, jak i dochód. 

Poinformował, że stypendium wynosi 380 zł miesięcznie i przyznawane jest na okres 10 

miesięcy. Zaznaczył, że jest ono wypłacane jednorazowo w kwocie 3800 zł. 
 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu   przyznawania    stypendiów    dla    uczn10w    liceów    ogólnokształcących 

w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2019/2020 w ramach projektu 

pozakonkursowego Województwa Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski program stypendialny 
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realizowanego w obszarze Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. Opinia nr18/19stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Ad 3 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania  stypendiów  dla  uczniów 

szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2019/2020 w ramach 

projektu pozakonkursowego Województwa Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski program 

stypendialny dla uczniów szkół zawodowych realizowanego w obszarze Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 przedstawił 

Leszek  Wnętrzak,  p.o.  Dyrektor  Departamentu  Edukacji,  Sportu  i Turystki,  zgodnie 

z uzasadnieniem do projektu uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 
Radny Leszek Wawrzyła  chciał  wiedzieć,  czy  w przypadku  uczniów  szkół zawodowych 

na stypendia przeznaczona jest taka sama pula środków, jak w przypadku stypendiów dla 

uczniów liceów? 

 

Dyrektor Leszek Wnętrzak wyjaśnił, że w tym przypadku  liczba przyznanych stypendiów 

będzie większa, łączna suma na tę formę wsparcia wyniesie prawie 1,5 mln zł. 

 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół zawodowych w województwie 

świętokrzyskim w roku szkolnym 2019/2020 w ramach projektu pozakonkursowego 

Województwa Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski program  stypendialny dla uczniów szkół 

zawodowych realizowanego w obszarze  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 

Województwa  Świętokrzyskiego  na  lata  2014-2020.  Opinia  nr  19/19  stanowi  załącznik 

nr 6 do protokołu. 

 
Ad 4 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy Policealnej Szkoły dla Dorosłych w Skarżysku 

Kamiennej przedstawił Leszek Wnętrzak, p.o. Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu 

i Turystki, zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy 

Policealnej Szkoły dla Dorosłych w Skarżysku - Kamiennej. Opinia nr 20/19 stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad 5 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy Policealnej Szkoły dla Dorosłych w Morawicy 

przedstawił Leszek Wnętrzak, p.o. Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu i Turystki, 

zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy 

Policealnej Szkoły dla Dorosłych w Morawicy. Opinia nr 21/19 stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu . 

 
Ad 6 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Buskiemu przedstawił 

Leszek  Wnętrzak,  p.o.  Dyrektor  Departamentu  Edukacji,  Sportu  i Turystki,  zgodnie 

z uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 

Głos w dyskusji zabrali: Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała, Wicemarszałek 

Renata Janik, Marek Bogusławki, Członek  Zarządu,  Zastępca  Przewodniczącego 

Komisji Paweł Krakowiak, Dyrektor Leszek Wnętrzak. Członkowie Komisji dopytywali 

o rodzaj oraz liczbę sprzętu przekazywanego Powiatowi Buskiemu, a także  jego 

przeznaczenie. Dyrektor Wnętrzak wyjaśnił, że są to używane meble, które kiedyś 

wykorzystywane były w Bibliotece Pedagogicznej, natomiast obecnie stanowią nadwyżkę. 

Członkowie Komisji poprosili, aby w przyszłości w pierwszej kolejności informowano 

Komisję o możliwości rozdysponowania takiego wyposażenia 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Powiatowi Buskiemu. Opinia nr 22119 stanowi załącznik nr 9  do 
protokołu. 

 
Ad 7. 

 

W sprawach różnych: 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała chciał wiedzieć, czy Samorząd 
Województwa Świętokrzyskiego realizuje programy dla uczniów szkół podstawowych? 
Ponadto zapytał, czy  są podejmowane działania mające na celu poszukiwanie młodych 

talentów sportowych? 
 

Leszek    Wnętrzak,    p.o.    Dyrektor    Departamentu    Edukacji,    Sportu    i    Turystki 
 poinformował, iż dzięki zaangażowaniu Samorządu Województwa Świętokrzyskiego, co roku 

ok. 2 tys. uczniów szkół podstawowych nieodpłatnie uczęszcza na naukę pływania. 

Podkreślił, że  program,  jako  element  polityki  wyrównywania  szans, jest  dedykowany 

w pierwszej kolejności dla tych uczniów, którzy nie mają na swoim terenie krytej pływalni. 

Nadmienił, że program jest finansowany wspólnie przez Samorząd Województwa oraz 

Ministerstwo Spotu i Turystyki. Ponadto Zarząd Województwa przyjął w trybie 

pozakonkursowym projekt, dzięki któremu 600 uczniów szkół podstawowych miało okazję 

zapoznać się z zasadami udzielania pierwszej pomocy oraz zasadami bezpieczeństwa nad 

akwenami wodnymi. Dyrektor zwrócił uwagę, że w Polsce średnia utonięć jest dwa razy 

większa niż średnia w UE. Zaznaczył również, że dodatkowo wspólnie z wojewódzkim 

szkolnym związkiem sportowym przygotowywana jest oferta, dzięki której ok. 15 tys. 

uczniów bierze udział w zajęciach sportowych, na co z budżetu województwa przeznaczane 

jest od 160 do 180 tys. zł. W kwestii poszukiwania młodych talentów, nawiązał do programu 

szkolnych klubów sportowych, który zakłada, że każdy z uczestników jest poddany 

jednakowemu testowi w całej Polsce, a następnie powstaje tzw. narodowa baza talentów. 

Dyrektor  przypomniał   również   o   funkcjonowaniu   systemu   stypendialnego,   który 

w kategoriach młodzieżowych premiuje tych którzy są najlepsi. 
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Marek Bogusławki, Członek  Zarządu w uzupełnieniu do wypowiedzi Dyrektora Leszka 

Wnętrzaka  poinformował,  że  organizowane  są również  badania  przesiewowe  dot.  wzroku 

i słuchu dla 7-latków. Podkreślił, że oba te programy będą kosztowały prawie 15 mln zł, 

włącznie z dofinansowaniem zakupu okularów w kwocie 400 zł dla jednego potrzebującego 

dziecka. 

 

Głos w dalszej dyskusji nt. aktywności sportowej dzieci i młodzieży zabrali: Radny Leszek 

Wawrzyła, Marek Bogusławski, Członek Zarządu, Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek 

Strzała, Zastępca Przewodniczącego Komisji Paweł Krakowiak, Dyrektor Leszek 

Wnętrzak. Podniesiono problem mniejszej niż w latach poprzednich ilości  zmagań 

sportowych realizowanych w szkołach. Nawiązano  też do trudności w aktywizacji młodych 

ludzi, polegających m.in. na wysokich kosztach dowozu na zajęcia  sportowe, turnieje, czy 

mecze. Zwrócono również uwagę na coraz widoczniej pojawiające się problemy zdrowotne 

młodzieży, zwłaszcza w zakresie wad postawy. 
 

Następnie Agnieszka Buras, Przewodnicząca Komisji poruszyła problem budowy 

r  Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich w Michniowie. Wyraziła

 zaniepokojenie niezadawalającym tempem prac przy realizacji zadania. 

 
Magdalena Kusztal, Dyrektor Departamentu Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

potwierdziła obawy Przewodniczącej Komisji. Poinformowała, że  od  miesiąca  trwają 

rozmowy z wykonawcami. Firma, która  wykonuje prace wykończeniowe, podnosi, że nie 

mogła dokończyć realizacji zadania ze względu na bardzo dużą liczbę uchybień i usterek 

pozostawionych przez poprzednią  ekipę budowlaną.  Wskazała,  że termin realizacji  upływa 

w październiku bieżącego roku, natomiast oddanie scenariusza do wystawy merytorycznej 

powinno odbyć się do końca maja, i jak podkreśliła, termin ten nie został dotrzymany. Pani 

Dyrektor poinformowała również o odbytej rozmowie Marszałka Województwa z Ministrem 

Kultury   i   Dziedzictwa   Narodowego,   mającej   na   celu   stworzenie   planu   naprawczego 

i aneksowania obowiązującej umowy. Dodała, że na najbliższy poniedziałek planowane jest 

spotkania w Michniowie z udziałem wykonawcy inwestycji oraz autora projektu, Pana 

Mirosława Nizio. 

 

Głos w dyskusji nad ww. problemem zabrali: Przewodnicząca Komisji Agnieszka Buras, 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Paweł Krakowiak, Wiceprzewodniczący Sejmiku 

Marek Strzała, Radny Leszek Wawrzyła, Dyrektor Magdalena Kusztal. Członkowie 

Komisji dopytywali w szczególności o genezę problemu, finansowanie inwestycji oraz 

zastanawiali się nad możliwymi wariantami rozwiązania zaistniałego problemu. 

 

W wyniku dyskusji Przewodnicząca Komisji Agnieszka Buras zaproponowała zwołanie 

nadzwyczajnego posiedzenia  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  w  siedzibie  Mauzoleum 

w Michniowie,  które  w  całości  poświęcone   zostanie  problemowi   realizacji   inwestycji. 

W związku z tym poprosiła Panią Dyrektor Magdalenę Kusztal o przełożenie zaplanowanego 

na poniedziałek spotkania na inny termin, z uwagi na odbywającą się tego dnia sesję Sejmiku. 

Zasugerowała,  aby  odbyło  się ono w ramach  posiedzenia  Komisji.  Zwróciła  się z prośbą 

o uzgodnienie  dogodnego  terminu  zarówno  z  wykonawcą,  jak   i  projektantem.   Uznała, 

że w posiedzeniu powinni wziąć udział także dyrekcja Muzeum Wsi Kieleckiej oraz 

przedstawiciele kancelarii prawnej obsługującej inwestycję. Poprosiła również o przekazanie 

Komisji raportu z realizacji zadania. 

 

Pismo do Marszałka z prośbą o przekazanie materiałów stanowi załącznik nr I O do protokołu. 
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Członkowie Komisji przychylili się do propozycji Przewodniczącej Agnieszki Buras. 

 
Dyrektor Magdalena Kusztal zadeklarowała zorganizowanie ww. spotkania z Komisją oraz 

przekazanie stosownych materiałów. 
 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

                                                                                    Przewodnicząca Komisji 

 

                                                                                          Agnieszka Buras  
 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził  
Michał Wójcik · 
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